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سرمقاله

زیان سالانه 50 میلیارد دلاری 
فرسایش خاک در ایران

ادامه از صفحه یک
وقتی باران فراوان بود، محصول خوب بود و به 
اما  باشد .  نداشته  وجود  مشکلی  رسید  می  نظر 
زمانی که دوره خشکی در سال 1931 شروع شد ، 
محصولات به خوبی رشد نکردند و خاکی که قبلاً 
توسط علف های دشت و مراتع و گیاهان صحرایی 
در جای خود نگه داشته می  شد شروع به حرکت 

از طریق باد کرد.
 Black( سیاه  کولاک  اولین   1931 سال  در 
blizzard( شروع به پخش کردن گرد و غبار و 

بیابان زایی در مناطق جنوبی آمریکا کرد.
در سال 1932، 14 طوفان گرد و غبار ثبت شد ، 
38 طوفان در سال 1933، و بسیار بیشتر در 1934 
– 1936 تعداد طوفانها هر سال بیشتر شد . تا سال 
1934، 35 میلیون هکتار از زمین های زراعی قابلیت 
خود برای تولید محصولات زراعی را از دست دادند.
همچنین 100 میلیون هکتار از زمین های زراعی 
تمام یا بیشتر خاک های سطحی را خود از دست 
دادند. طی این طوفانها و فرسایش خاک میلیونها 
کلرادو،  نیومکزیکو،  تگزاس،  های  ایالت  از  نفر 

کانزاس به ایالت های دیگر مهاجرت کردند.
گرد و غبار به پایتخت آمریکا هم رسیده بود و 
نمایندگان کنگره نمی دانستند چه خبر است.  آنها 
وحشت کرده و گمان می کردند آخرالزمان شده 
از  غبار  و  گرد  این  که  بعدأ مشخص شد  است. 
چندین هزار مایل دورتر آمده و همگی ریشه در 

فرسایش خاک دارند.
بعد از این اتفاق، برای نمایندگان کنگره مشخص 
شد که خطر فرسایش خاک چقدر جدی است و 
لذا لایحه ای امضا کردند و بخش خدمات حفاظت 
از خاک در وزارت کشاورزی )USDA( را تأسیس 

کردند.
گشت  منسوخ  سنتی  کشاورزی  سیستم  لذا 
از  جلوگیری  برای  و   شد  کنترل  چاهها  حفر  و 
فرسایش خاک و طوفان های گردو خاک، اقدام به 
کاشت 200 میلیون درخت مقاوم به بی آبی  کردند 

که باعث فروکش شدن طوفانهای خاکی شد .
بدانیم   که  یابد  می  اهمیت  زمانی  مساله  این 
میانگین فرسایش سالانه خاک در ایران 16.5 تن 
در هکتار و مجموع تلفات سالانه خاک در ایران 
حدود 2.7 میلیارد تن است که یک رکورد جهانی 
باعث   )Soil erosion( خاک  فرسایش   ! است 
افزایش سیلاب ها و افزایش طوفان های گرد و غبار 
و افت کیفیت محصولات کشاورزی ، کاهش بهره 
 Ecosystem( وری کشاورزی و عملکرد اکوسیستم

؛ بوم سازگان( را تخریب می کند .
فرسایش خاک  اینکه  با  این همزمان  بر  علاوه 
می تواند منجر به کاهش 50 درصدی در عملکرد 
زیان  می دهد  نشان  برآوردها  شود،  محصول 
فرسایش خاک در ایران بالغ بر 50 میلیارد دلار در 
سال ارزیابی می شود که از درآمدهای نفتی بیشتر 

است !

خبر

اخبار

مسئولان از ستیزگری پرهیز کنند

رئیس جمهوری همه مسئولان و ارکان نظام را 
مخاطب سخنان رهبر معظم انقلاب درباره پرهیز 
تصریح  و  دانست  دشمن پسند  ستیزگری های  از 
کرد: تلاش مسئولان برای عملی شدن این رهنمود 
و تمرکز بر انسجام در دولت و مجلس و پرهیز از 
اختلاف و ستیزه گری، از رموز اصلی موفقیت در 
مسیر رفع مشکلات مردم و پیشرفت کشور است.

سید ابراهیم رئیسی صبح چهارشنبه در جلسه 
هیئت دولت با تبریک حلول ماه مبارک رمضان، 
این ماه را فرصتی برای خودسازی درونی و اجتماعی 
دانست و با اشاره به سخنان حکیمانه رهبر فرزانه 
ستیزگری های  از  پرهیز  ضرورت  درباره  انقلاب 
را  نظام  ارکان  و  مسئولان  همه  دشمن پسند، 
مخاطب این سخنان دانست و تصریح کرد: تلاش 
مسئولان برای عملی شدن این رهنمود و تمرکز بر 
وحدت و انسجام در دولت و مجلس و پرهیز از 
اختلاف و ستیزه گری و جبهه بندی، از رموز اصلی 
موفقیت در مسیر رفع مشکلات مردم و پیشرفت 

کشور است.
دانستن  ضروری  با  ادامه  در  جمهوری  رئیس 
اجتماعی  آثار  و  مردم  ذهنی  آرامش  به  توجه 
توجه  دولتی،  دستگاه های  اقدامات  و  تصمیمات 
بیشتر به تهیه پیوست های فرهنگی و رسانه ای برای 
تصمیمات و اقدامات دستگاه ها و همچنین اتخاذ 
احتمالی  سوء  آثار  از  جلوگیری  برای  لازم  تدابیر 

تصمیمات را خواستار شد.
اقتصادی  مسئولان  و  وزرا  از  همچنین  رئیسی 
از  دولت خواست عطف به شعار سال، گزارشی 
مجموعه اقدامات صورت گرفته از سوی دولت در 

زمینه مهار تورم و رشد تولید تهیه و ارائه کنند.
وزیر جهادکشاورزی نیز در این جلسه گزارشی از 
رشد صادرات محصولات و فرآورده های کشاورزی 
ارائه کرد. بر اساس این گزارش صادرات محصولات 
ابتدایی سال 1402 هشت  کشاورزی در 10 ماهه 
میلیون تن بوده که نسبت به مدت مشابه در سال 
لحاظ  از  است.  داشته  درصدی  رشد 13  گذشته 
ارزش نیز ارزش مجموع این صادرات 6 میلیارد دلار 

بوده که رشد 23 درصدی را نشان می دهد.
بنا بر گزارش وزیر جهاد کشاورزی در حالی 
یکی  دولت سیزدهم  از  پیش  تا  کشورمان  که 
از واردکنندگان خوراک آبزیان بوده با اقدامات 
تبدیل  نیاز داخل،  تامین  گرفته ضمن  صورت 
مجموع  و  شده  محصول  این  صادرکننده  به 
صادرات بخش شیلات و خوراک آبزیان در 10 
ماهه ابتدایی امسال 67 درصد نسبت به مدت 
داشته است. همچنین  قبل رشد  مشابه سال 
صادرات بخش سبزی و صیفی جات 41 درصد، 
انواع میوه و فرآورده های آن 35 درصد و صادرات 
داشته  درصدی  رشد 23  نیز  لبنی  محصولات 

است.

روز گذشته رخ داد
استعفای معاون اول قوه قضائیه

حجت الاسلام مصدق معاون اول قوه قضائیه 
از سمت خود استعفا کرد.

کرد:  اعلام  قضائیه  قوه  رسانه  مرکز 
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای رئیس 
قوه قضائیه مکرراً تاکید داشته که دستگاه قضایی 
باید در دوره تحول و تعالی، بدون تبعیض و 
اغماض با فساد در همه عرصه ها و ساحت ها 
برخورد جدی داشته باشد؛ در همین راستا، پس 
از تشکیل پرونده ناظر بر اعمال نفوذ در برخی 
پرونده های قضایی که دو تن از فرزندان ذکور 
در  نیز  قضائیه  قوه  اول  معاون  مصدق  دکتر 
زمره متهمان آن هستند، رییس قوه قضائیه بر 
پیگیری دقیق، قاطع و همه جانبه این پرونده تا 
حصول نتیجه نهایی و صدور حکم قانونی تاکید 
کرد و شخصِ آقای مصدق نیز در این رابطه و 
از ابتدای تشکیل پرونده، از رویکرد رئیس قوه 
با  اغماض  و  تبعیض  بدون  مبارزه  در  قضائیه 

فساد تبعیت داشته است.
منظور  به  مصدق  دکتر  راستا  همین  در 
نفوذ  اعمال  شائبه  هرگونه  ایجاد  از  جلوگیری 
و همچنین  مطروحه  پرونده  در  تاثیرگذاری  یا 
جلوگیری از سوءاستفاده معاندان و بدخواهان، 
استعفای خود از سمت معاون اولی قوه قضائیه 
را تقدیم رییس عدلیه کرد. در متن استعفا مزبور 
تصریح شده که این مقام مستعفی از ابتدای 
تشکیل پرونده اتهامی فرزندانش، با احدی از 
عوامل مرتبط با پرونده اعم از قضات دادسرا و 

دادگاه هیچگونه ارتباطی نداشته است.
از  استعفایش ضمن تشکر  مصدق در متن 
رئیس قوه قضائیه تاکید کرده که همواره خود 
رهبری  معظم  مقام  و  نظام  کوچک  سرباز  را 
آرمان های  راه  در  و  می داند  العالی«  »مدظله 

انقلاب اسلامی تا پای جان ایستاده است.
این گزارش حاکی است پس از وصول استعفای 
قضائیه،  قوه  اولی  معاون  از  مصدق  دکتر 
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای رییس 
قوه قضائیه ضمن پذیرش این درخواست نوشت: 
اگر چه حضور شما در این منصب، در رسیدگی 
به پرونده مورد اشاره مدخلیت و تاثیری نداشته 
درخواست  به  توجه  با  اما  داشت،  نخواهد  و 
حضرتعالی و نکاتی که مطرح کردید استعفای 

شما مورد پذیرش قرار می گیرد.

برای افزایش یارانه فعلا تصمیمی 
گرفته نشده است

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی توضیحاتی را 
درباره میزان افزایش حقوق در سال آینده ارائه 

کرد.
به گزارش ایسنا، سید صولت مرتضوی صبح 
چهارشنبه در حاشیه جلسه هیئت دولت در 
جمع خبرنگاران درباره میزان افزایش حقوق سال 
آینده و این که »پیشنهاد دولت روی چند درصد 
است«، اظهار کرد: ما پیشنهاد خاصی نداریم و 
ما باید قانون را اجرا کنیم. قانون دقیقا فرآیندها 
را مشخص کرده است. تلاش ما این است که 
ضریبی که همه ساله نسبت به سبد معیشت 
می شد  پرداخت  ضریب  آن  معادل  و  دیده 
یعنی  بدهیم  آن  به  تکانی  یه  بتوانیم  امسال 

افزایش پیدا می کند.
مرتضوی درباره اجرای طرح کالابرگ الکترونیک 
هم گفت: خوشبختانه مرحله دوم شروع شده و 
با استقبال خوبی مواجه بوده است. کالابرگ کار 
بسیار کارستانی بود و نزدیک به 18 میلیون از 
20 میلیون خانوار جامعه هدفمان از این یارانه 
استفاده کردند و اگر ضریب 3.3 که ملاک است 
به خانوارها بدهیم تقریبا بالغ بر 54 میلیون نفر 
از جامعه 60 میلیونی هدف از کالابرگ استفاده 

کرده اند.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در پاسخ به 
این که »آیا میزان یارانه در سال آینده افزایش پیدا 
می کند و یا افراد پردرآمد حذف خواهند شد؟ « 
گفت: الان این بحث کالابرگ الکترونیک را برای 
3 ماه پیش بینی کردیم و تا 18 اردیبهشت ادامه 
دارد و بعد قرار شد مجددا در صحن دولت بحث 
بشود که ببینیم ادامه پیدا کند یا نه برای افزایش 
یارانه فعلا تصمیمی گرفته نشده و در جلسات 
آتی اگر تصمیمی گرفته شد حتما خواهیم گفت.

به گزارش ایسنا، محمدباقر قالیباف روز چهارشنبه 
در آیین اعطای نخستین جایزه ملی قانون گفت: 
که  شده  تشکیل  جشنواره  این  دائمی  دبیرخانه 
کارش را ادامه خواهد داد و روز به روز به غنای آن 

افزوده می شود.
رئیس مجلس شورای اسلامی اظهار کرد: همانطور 
جامعه ای  هر  فرمودند  رهبری  معظم  مقام  که 
قانون  بستر  در  هم  ثبات  و  است  ثبات  نیازمند 
اتفاق می افتد. قانون گرایی و قانون مداری مهم ترین 
هنجارسازی است که باید در هر جامعه ای رخ دهد.

وی اضافه کرد: امروز رسیدن به رشد و پیشرفت 
بر بستر عدالت، نظم و امنیت امکان پذیر نیست 

مگر این که بر مدار و بستر قانون حرکت کنیم.
وی بیان کرد: ما این توفیق را داریم که در زمانی 
حضرت  و  شهدا  خون  برکت  به  که  کنیم  زندگی 
امام دارای قانونی برخاسته از احکام الهی است و 
مبتنی بر مشی قرآن و اهل بیت زندگی می کنیم. 
این نعمت بسیار عظیمی برای ما محسوب می شود.
رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به تاکیدات 
بر وجود تحول  و مقام معظم رهبری مبنی  امام 
معنویت،  پایه  سه  بر  امام  مکتب  کرد:  اظهار 
و  ثبات  کشور  در  اگر  است.  عدالت  و  عقلانیت 
تحولی رخ دهد باید برپایه این مکتب باشد. تحول 
نیازمند توازن هم است وقتی تحول رخ می دهد که 
بر سه پایه اساسی مکتب امام توازن را رعایت کنیم 
یعنی بر معنویت، عقلانیت و عدالت توازن داشته 

باشیم و با مشکلات روبه رو شویم.
قالیباف با بیان اینکه قانون مبنایی برای توازن و 
تحول است، تصریح کرد: ما در مجلس یازدهم به 
بستر حرکت  این  در  کردیم  سهم خودمان تلاش 
کنیم. اگر امروز چالش هایی در بخش های مختلف 
همچون حوزه حکمرانی، آب، بازار پولی و مالی و 
این  دلیل  به  اینها  همه  داریم،  اقتصادی  مسائل 
است که باید در بستر تحول مکتب امام باشیم البته 
که همه مسائل حکمرانی هم قانون نیست ولی پایه 

و اساس آن قانون است.
ما در مجلس شورای اسلامی  وی تصریح کرد: 
به عنوان کسانی که قانون می نویسیم باید سعی 
کنیم که خدایی نکرده خودمان قانون شکن نشویم. 
از جامعیت لازم  قانون  این وقتی رخ می دهد که 
برخوردار نباشد و با شرایط جامعه منطبق نبوده و 
قابلیت اجرایی نداشته باشد. از همین جهت است 
که رهبری سیاست های کلان قانون گذاری را اعلام 
کردند و همه باید به این سیاست ها در اجرای قانون 

توجه کنیم.

رئیس مجلس شورای اسلامی اضافه کرد: ما در 
اعلام ولایت می کنیم چون  نوعی  به  قانون گذاری 
قانون مطابق با شرح و قانون اساسی نوشته می شود 
و مردم مکلف به اجرای آن قانون هستند، پس ما 
قانون گذار  عنوان  به  اسلامی  شورای  مجلس  در 
و  است  ولایت  اعلام  نوعی  به  که  می کنیم  کاری 
مردم مکلف به اجرای قانون هستند یعنی هر کسی 
زندگی  ایران  اسلامی  نظام جمهوری  که در سایه 

می کند ولو این که مسلمان باشد یا نباشد.
مبنای  قانون در جامعه  اگر  داد:  ادامه  قالیباف 
در  و جمعی  و حرکت های شخصی  تصمیم گیری 
چالش  دچار  جامعه  نباشد،  مختلف  عرصه های 
و  شده  انحراف  و  تندروی  و  کندروی  قلدری،  و 
از  فرصت ها  و  گرفته  جامعه  از  ثبات  و  پیشرفت 

دست می رود.
وی اظهار کرد: ما باید وقتی قانون را می نویسیم 
قانون نقش  تدوین  اجازه دهیم که آن بخش در 
نباید  قانون نویسی  ادبیات  باشد. همچنین  داشته 
ضعف هایی داشته باشد این ضعف ها را ما شاهد 
هستیم که باید در مجلس دوازدهم به آن توجه 

کنیم.
لزوم  به  اشاره  با  رئیس مجلس شورای اسلامی 
توجه به تنقیح قوانین گفت: ما بیش از 120 هزار 
که  داریم  مقررات  و  آیین نامه  هزار   100 و  قانون 
مردم و گروه های کار در مراجعه به قوانین دچار 
چالش  می شوند. متاسفانه خودمان هم به عنوان 
قانون گذار آگاه نیستیم که در گذشته چه قوانینی 
را در تضاد آن دنبال  تصویب شده که موضوعی 

اشکالات جدی  از  این  نکنیم  دوباره کاری  و  نکرده 
است.

تنقیح  برای  رهبری  مطالبه  به  اشاره  با  قالیباف 
قوانین تصریح کرد: ما تلاش کردیم که این دغدغه 
را با کمک دانشجویان حوزه حقوق، اساتید، مرکز 
پژوهش ها و معاونت قوانین مجلس شورای اسلامی 
پیش ببریم و از هوش مصنوعی هم استفاده کردیم. 
به مردم قول می دهیم که بعد از عید فطر گام هایی 
برای تنقیح قوانین برداشته و اجرایی کنیم. ما سه 
گام را پیش بینی کردیم که قوانین را در 52 قانون 
قابل  الان  از همین  آن  فاز  تنظیم کنیم. دو  مادر 
استفاده است تا نمایندگان به قوانین از 117 سال 
قبل دسترسی داشته باشند فاز سوم احتیاج به زمان 

دارد که آن را پیگیری خواهیم کرد.

یک نماینده مجلس گفت: همان طور که در مجلس با صراحت 
ایستادیم و اجازه ندادیم صندوق  های بازنشستگی ادغام شوند حتما 

با واگذاری پرسپولیس و استقلال هم مخالف هستیم.
جامعه  درباره نگرانی  ایلنا،  با  گفت وگو  در  یوسفی  مجتبی 
بازنشستگی  به صندوق های  پرسپولیس  تیم  درخصوص واگذاری 
گفت: این مساله یکی از دغدغه های به حق مردم، بازنشستگان و 
کارگرانی است که باید به معیشت آنان بیش از پیش توجه شود 
آن هم وقتی ما افزایش حقوق برای کارگر و کارمند و بازنشسته را 
بر اساس قوانین بالادستی به اندازه تورم در نظر نمی گیریم؛  قدرت 
با  نباید  لزوما  این ها  و  است  کرده  پیدا  کاهش  مردم  خرید 
نقدینگی جبران شود می شود با کالاها و یا روش غیر نقدی مانند 
پوشش درمانی رایگان و بیمه های تکمیلی و کاهش هزینه ها برای 
بازنشستگان، کارمندان و کارگران جبران شود و این ها جزو دغدغه 
های مجلس بوده که انشاالله باید با همراهی دولت با تامین منابع  

آنها را پیش ببریم.
این نماینده مجلس شورای اسلامی ادامه داد: اما وقتی می آییم 
می گویند  برخی  حال  می کنیم،  مطرح  را  باشگاه  واگذاری 2  خبر 
شایعه است و کذب است، ما از دولت محترم می خواهیم بیاید این 
را تکذیب کند و این نگرانی که برای بازنشستگان و کارگران که مالکین 
و صاحبان اصلی این صندوق ها هستند ایجاد شده است، حال فرقی 
هم ندارد چه صندوق نفت، چه صندوق تامین اجتماعی، چه بیمه 
روستایی و عشایری و کشوری و لشکری باشد از میان بردارند چرا 

که اموال آن ها است.
صراحت  با  مجلس  در  که  طور  که همان  این  به  اشاره  با  وی 
ایستادیم و اجازه ندادیم این صندوق  ها ادغام شوند حتما با این 
صندوق ها اموال  این  کرد:  خاطرنشان  هستیم،  مخالف  واگذاری 
بین نسلی کارگران، کارمند و بازنشستگان است و کسی حق ندارد 
دست درازی کند. ما اجازه ادغام این صندوق ها چه نفت، چه فولاد 
و چه تامین اجتماعی را نداده ایم و نمی دهیم. الان هم اگر پولی 
باشد که باشگاه ورزشی بخریم، بهتر است به معیشت کارگران و 
بازنشستگان توجه کنیم که همان صندوق ها است؛ این ها گله مندی 

به حق بازنشستگان را به وجود می آورد.
نماینده اهواز و باوی با بیان این که وضعیت بازنشستگان کشوری 
و لشکری و بسیاری از نیروهای نظامی که امنیت کشور را بر عهده 
دارند هم همینطور است، گفت: نیروی محترم انتظامی که امنیت 
کشور را بر عهده دارد در یکسال گذشته نزدیک به 60 شهید تقدیم 

کشور کرده است اما یک حقوق ناچیز دارند، وقتی هم بازنشسته 
می شوند اتفاقا مشکلات شان بیشتر می شود قطعا این ها و مردم حق 

دارند گله مند باشند. 
وی تاکید کرد: اگر این واگذاری خلاف واقع است به صراحت اعلام 
از رئیس جمهور درخواست  و  کنند  تجدیدنظر  نیست  اگر  کنند، 
داریم ورود کند، در غیر این صورت ما مخالفت خودمان را اعلام 
و پیگیری می کنیم تا اجحافی در حق مالکین اصلی صندوق ها که 

کارگران، کارمندان و  بازنشستگان هستند، صورت نگیرد.
یوسفی در پاسخ به اینکه آیا مجلس از منظر قانونی می تواند به 
این واگذاری ورود کند، عنوان کرد: بله، از ابزارهای نظارتی خودمان 
استفاده می کنیم. اگر می خواهیم استقلال و پرسپولیس را که یک 
سرمایه بین نسلی هستند حفظ کنیم باید آنها را به هوادران خودشان 
بدهیم و بگوییم هوداران بیایند که آن را هم قطعا از دولت اداره 
می کنند مخصوصا با ضعفی که در وزارت ورزش و جوانان وجود دارد.

وی ادامه داد: ما باید در حوزه ورزش و جوانان نقش مان را چه 
در حوزه تربیت ورزشکاران و چه در حوزه ورزش همگانی و حرفه ای 
پررنگ تر کنیم و توجه به نقش بی بدیل جوانان داشته باشیم چرا 
که غالب جمعیت کشور ما جوانان هستند، این هزینه نیست بلکه 
سرمایه گذاری است. بدانیم کسانی وزارت ورزش و جوانان را به نوعی 
تشکیل دادند، بنای شان بر این بود حوزه ورزش و جوانان متولی 

پیدا کند.
این نماینده مجلس شورای اسلامی افزود: ما یک ورزش همگانی 
داریم و یک ورزش حرفه ای که هر دو مکمل همدیگر هستند و در 
نهایت در ابعاد مختلف مخصوصا در قشر جوان و پیشکسوتان 
ورزشی این ها به عنوان یکی از مولفه های تاثیرگذار در سرمایه های 
اجتماعی محسوب می شود و بسیار مهم هستند. توجه داشته باشید 
هنگامی که مدیریت فدراسیون های ورزشی ما قوی باشد، دیپلماسی 
و  می کشیم  دنیا  رخ  به  را  ایرانی-اسلامی  غنی  فرهنگ  و  ورزشی 
هستیم  شاهد  ما  باشیم.  داشته  می توانیم  دنیا  حرف هایی برای 
سومدیریت در وزارت ورزش با ناکارآمدی بیش از پیش شده است.

وی افزود: نیمی از فدراسیون ها با سرپرست اداره می شوند و نقش 
پیشکسوتان نادیده گرفته شده است. همین را در مدیریت برخی 
باشگاه ها بیاورید. باید بپذیریم استقلال و پرسپولیس 2 تیم پرطرفدار 
هستند و با برد آنان بخشی از جامعه خوشحال می شود با باخت 
از جامعه نگران می شود، حال سومدیریت ها و  آن ها هم بخشی 
تزلزل ها در این زمینه را به جز این در ورزش های دیگر هم مشاهده 

می کنید.
الگو  و  اشتغال ورزشکاران که سرمایه  یوسفی خاطرنشان کرد: 
بخشی از جامعه ما هستند بسیار مهم است. باید به ورزش بانوان 
و دختران که آینده سازان این کشور هستند، توجه شود. باید به 
بیمه ورزشکاران و  نقش بی بدیل بیش از 50 هزار باشگاه خصوصی 
که با اموال خودشان جور و بار بخشی از ورزش کشور را به دوش 
می کشند، توجه داشته باشیم. حال چه کسی باید مشکل بیمه شان 
را پیگیری می کرد؟ چه کسی باید در زمان کرونا و بعد که دچار 
مشکلات اقتصادی می شدند به آنها توجه می کرد؟ مجلس تلاشش 

بر این بود با قوانینی که می گذارد به این مسائل توجه کند.
وی بیان کرد: در حوزه جوانان وام مجلس چند برابر شد و رئیس 
جمهوری هم تاکید کرده است و این وظیفه وزیر ورزش و جوانان 
این در حق جوانان  از  بیش  تا  پیگیری کند  بیاید  بوده است که 
اجحاف نشود و مجبور نباشند در صف و نوبت بایستند، مجلس و 
رئیس جمهور کار خودشان را کرده اند و وزیر باید تلاش کند، متولی 

او است.
حوزه  در  داشت:  اظهار  اسلامی  شورای  مجلس  نماینده  این 
موضوعات مرتبط با مدیریت برخی از باشگاه ها شما نگاه کنید، به 
استان ها در حوزه مدیریت  پیشکسوت ها در  به  توجه  طور مثال 
باشگاه ها چگونه است؟ چه کسی باید به نقش پیشکسوت ها توجه 
می کرد؟ مثلا در خوزستان تیم های توانمندی با مدیریت پیشکسوتان 
همان استان توانستند در بهترین رنکینگ های کشوری و جهانی 
باشند و به موفقیت برسند، اما درحال حاضر با استفاده از مدیران 
ناکارآمد سیاسی و غیربومی آن نقش از بین رفت و دیگر حرفی برای 

گفتن ندارند، این ها سومدیریت است.
وی تاکید کرد: ما در مجلس به جهت حمایت از منابع مالی حوزه 
ورزش 0.27 درصد در سال گذشته از ارزش افزوده اختصاص دادیم، 
یعنی در سال اول حدود 2 هزار میلیارد تومان، در سال دوم که سال 
1401 بود حدود 3 هزار میلیارد تومان و امسال بیش از 4 هزار میلیارد 
تومان اختصاص داده شد که این غیر از تملک دارایی ها بود و ما به 
حوزه ورزش و زیرساخت هایش اختصاص دادیم ولی سومدیریت در 
وزارت ورزش باعث شد بسیاری از این پروژه ها ناتمام بماند این ها 
غیر از مسئولیت های اجتماعی بود که از نفت و مجموعه های دیگر 
گرفته شد. به نظرم می آید باید تجدید نظری صورت گیرد در غیر این 
صورت از رئیس جمهور می خواهیم مجددا تذکراتی بدهند در غیر 

این صورت مجلس از ابزار نظارتی خود استفاده می کند.

رئیس مجلس در آیین اعطای نخستین جایزه ملی قانون مطرح کرد

به عنوان قانون نویس، خودمان قانون شکن نشویم
گروه سیاسی - رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: اگر قانون در جامعه مبنای تصمیم گیری نباشد، جامعه دچار چالش، کندروی، تندروی و انحراف 

می شود و فرصت ها از دست می رود.

اجازه واگذاری پرسپولیس به صندوق بازنشستگی را نمی دهیمیک نماینده مجلس خبر داد

قالیباف گفت: 
گفت: ما بیش 

از 120 هزار 
قانون و 100 

هزار آیین نامه و 
مقررات داریم 

که مردم و 
گروه های کار 
در مراجعه به 
قوانین دچار 

چالش  می شوند. 
متاسفانه 

خودمان هم 
به عنوان 

قانون گذار آگاه 
نیستیم

تحلیلگر مسائل غرب آسیا با بیان اینکه شرایط در غزه فجیع است، 
گفت: متاسفانه برخی از دولت های اسلامی به دلیل خیانت و وابستگی 

اقدامی انجام نمی دهند.
انداز  در نشست تخصصی چشم  رویوران  ایسنا، حسین  گزارش  به 
تحولات طوفان الاقصی در ماه رمضان اظهار کرد: حادثه غزه بزرگترین 
امروز و فردا  امروز است، غزه  تا  از جنگ جهانی دوم  انسانی  فاجعه 
تمام می شود اما بازسازی آن وظیفه انسانی و اسلامی است کمک به 
برادران مان در آنجا یک وظیفه است که ایران را در کمک به فلسطین 

پیشتاز کند.
وی تصریح کرد: در غزه 2 میلیون و 400 هزار نفر جمعیت زندگی 
می کنند، اما به خاطر تخریب سیستماتیک اسرائیل الان دو میلیون نفر 
آواره هستند. این افراد هیچ امکانات زندگی ندارند، خانواده از شمال به 
غزه و رفح و الان  نیز در منطقه کوچکی به نام رفح که 300 هزار جمعیت 

داشت و امروز به یک میلیون و 600 هزار نفر رسیده زندگی می کنند.
 این تحلیل گر مسائل غرب آسیا افزود: غزه امروز به همه چیز نیاز 
دارد، رژیم صهیونیستی به حدی جنایت را به اوج رساند که بیش از هزار 
مسجد را از بین برد، تقریبا همه مدارس را از بین برد تمام بیمارستان ها 

را عمدی مورد حمله قرار داد.
وی با اشاره به کنوانسیون ژنو اظهار کرد: تمام کشورهای دنیا باید به 
قواعد این کنوانسیون بین المللی پایبند باشند که شرایط حقوق انسان 

و بشر را در زمان جنگ تعیین می کند. در زمان جنگ حمله به غیر 
نظامیان، بیمارستان، مساجد و... ممنوع است.

رویوران ادامه داد: رژیم صهیونیستی جنگ تمام عیار در نقض حقوق 
در  کردن  کمک  است.  فجیع  غزه  در  شرایط  داد،  انجام  غزه  در  بشر 
چنین شرایطی بعد انسانی، انسان را و بعد همبستگی اسلامی را نشان 

می دهد.
وی با انتقاد از عملکرد برخی دولت های اسلامی اظهار کرد: متاسفانه 
برخی از دولت ها، خیانتکارند و به دلیل وابستگی و اسارت کاری انجام 
نمی دهند. مردم قهرمان یمن راه را برای کشتی های یمن در باب المندب 
بستند اما برخی از دولت ها که اسلامی هستند راه زمینی را باز کردند این 
یک فاجعه است، رهبری گفتند جوامع اسلامی این خیانت را فراموش 

نمی کنند و سزای این خیانت را خواهند دید.
رویوران تصریح کرد: ایران اسلامی پرچمدار تفکر امت است، نظام ما 
بر پایه امت- ملت و ملت - دولت است، نمونه این تفکر سپاه قدس 
است که ماموریتی در داخل ندارد و ماموریتش در دفاع از امنیت جهان 
اسلام است، لذا به گونه ای باید رفتار کنیم ایران در دفاع جهان اسلام 

و بازسازی و کمک به جهان اسلام پیشتاز باشد.
از سوی انجمن نهضت  بانوان تهرانی  این نشست هدایای  پایان  در 
مادری به ارزش یک میلیارد تومان طلا و بیش از 200 میلیون تومان برای 
کمک به مردم غزه به نماینده جنبش جهاد اسلامی فلسطین تقدیم شد.

در نشست چشم انداز تحولات طوفان الاقصی در ماه رمضان مطرح شد
برخی دولت های خیانتکار عربی اقدامی در حمایت از فلسطین انجام نمی دهد
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